

Педагогическая ПЕРСПЕКТИВА

PEDAGOGICAL PERSPECTIVE

Сетевое издание

Издается с 2021 года
Периодичность: 4 раза в год

Online media

Published since 2021
Publication frequency: 4 times a year

№ 2(10)

2023

ISSN 2782-2559

Учредитель: государственное бюджетное образовательное учреждение дополнительного профессионального образования «Институт развития образования» Краснодарского края.

Сетевое издание зарегистрировано Федеральной службой по надзору в сфере связи, информационных технологий и массовых коммуникаций (свидетельство ЭЛ № ФС 77-80112), национальным центром ISSN Российской Федерации (ISSN 2782-2559)

Научное издание. Знаком информационной продукции не маркируется согласно п. 2 ст. 1 Федерального закона № 436-ФЗ от 29.12.2010.

Главный редактор:

Яковлев Е.В. – доктор педагогических наук, профессор (Краснодар).

Редакционная коллегия:

Позднякова О.К., член-корреспондент РАО, доктор педагогических наук, профессор (Самара).

Чекалева Н.В., член-корреспондент РАО, доктор педагогических наук, профессор (Омск).

Белоновская И.Д., доктор педагогических наук, профессор (Оренбург).

Голошумова Г.С., доктор педагогических наук, профессор (Москва).

Гревцева Г.Я., доктор педагогических наук, профессор (Челябинск).

Кирьякова А.В., доктор педагогических наук, профессор (Оренбург).

Мартишина Н.В., доктор педагогических наук, профессор (Рязань).

Мороз В.В., доктор педагогических наук, доцент (Оренбург).

Семенова Л.М., доктор педагогических наук, доцент (Санкт-Петербург).

Степанова Г.А., доктор педагогических наук, профессор (Сургут).

Суворова С.Л., доктор педагогических наук, профессор (Санкт-Петербург).

Шукшина Т.И., доктор педагогических наук, профессор (Саранск).

Шумилова Е.А., доктор педагогических наук, профессор (Краснодар).

Яковлева Н.О., доктор педагогических наук, профессор (Краснодар).

Художественный редактор – Кондрашова Т.В.

Технический редактор – Щербаклова С.Б.

Редактор-корректор – Здор Н.А.

Контакты редакции:

350080, г. Краснодар, ул. Сормовская, 167
Телефон: 8 (861) 203-50-53
e-mail: journal-iro23@mail.ru
Сайт: <https://journal-iro23.ru/>

The founder:

Institute of Education Development of the Krasnodar Region.

The online media is registered by the Federal Service for Supervision of Communications, Information Technology and Mass Media (certificate EL No. FS 77-80112), the national ISSN center of the Russian Federation (ISSN 2782-2559)

Scientific publication. The sign of information products is not marked in accordance with paragraph 2 of Art. 1. Federal Law No. 436-FZ of December 29, 2010.

Editor-in-Chief:

Yakovlev E.V. – Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Krasnodar).

Editorial board:

Pozdnyakova O.K., Corresponding Member of the Russian Academy of Education, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Samara).

Chekaleva N.V., Corresponding Member of the Russian Academy of Education, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Omsk).

Belonovskaya I.D., Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Orenburg).

Goloshumova G.S., Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Moscow).

Grevtseva G.Ya., Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Chelyabinsk).

Kiryakova A.V., Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Orenburg).

Martishina N.V., Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Ryazan).

Moroz V.V., Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Associate Professor (Orenburg).

Semenova L.M., Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Associate Professor (St. Petersburg).

Stepanova G.A., Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Surgut).

Suvorova S.L., Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (St. Petersburg).

Shukshina T.I., Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Saransk).

Shumilova E.A., Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Krasnodar).

Yakovleva N.O., Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Krasnodar).

Art editor – Kondrashova T.V.

Technical editor – Shcherbakova C.B.

Proofreaders editor – Zdor N.A.

Editorial contacts:

350080, Krasnodar, Sormovskaya st., 167
Telephone: 8 (861) 203-50-53
e-mail: journal-iro23@mail.ru
Website: <https://journal-iro23.ru/>

Содержание. Contents

Панина О.В., Фролова Л.В.

Мотивация студентов к учебным занятиям физической культурой в вузах3

Остапенко М.В., Каракай Н.А.

Ресурсный центр как средство профориентационной работы в современной школе..9

Браун Т.П.

Деятельность Клуба юных друзей порядка в Санкт-Петербурге как средство профилактики экстремистских проявлений в молодежной среде.....18

Данилова М.В.

Система наставничества как инструмент корпоративной модернизации в учреждениях среднего профессионально-педагогического образования26

Яковлева Н.О., Быстрицкая О.С.

Муниципальная система профилактики учебной неуспешности как компонент сопровождения школ с низкими образовательными результатами32

Мусихина О.А.

Экспериментирование как эффективное средство формирования у дошкольников опыта системной ориентировки в техносфере45

Гисматулина Р.Н.

Оценка речевых навыков у детей младшего школьного возраста с расстройством аутистического спектра54

Максименко Е.Ф., Бубнова И.С.

Влияние стиля руководства на психологический климат в коллективе.....63

Шагундокова Д.М., Литвиненко Э.Р.

Проблемы и перспективы организации дополнительного образования учащихся с интеллектуальными нарушениями71

Гусарова Е.Н.

Модель управления профессиональным развитием педагогического персонала в образовательных учреждениях.....79

Panina O.V., Frolova L.V.

Motivation of students for physical education training at the university.....3

Ostapenko M.V., Karakay N.A.

Resource center as a means of school career guidance.....9

Braun T.P.

The activity of the Club of Young Friends of Law and Order in St. Petersburg as a means of preventing extremist manifestations in the youth environment.....18

Danilova M.V.

Mentoring system as a tool for corporate modernization in institutions of secondary vocational education.....26

Yakovleva N.O., Bystritskaya O.S.

Municipal system of prevention of educational failure as a component of support for schools with low educational results.....32

Musikhina O.A.

Experimentation as an effective means of forming the experience of systemic orientation in the Technosphere among preschoolers...45

Gismatulina R.N.

Assessment of speech skills in children of primary school age with autism spectrum disorder.....54

Maksimenko E.F., Bubnova I.S.

Influence of management style on the psychological climate in the team.....63

Shagundokova D.M., Litvinenko E.R.

Problems and prospects of the organization of additional education of students with intellectual disabilities71

Gusarova E.N.

Model of management of professional development of teaching staff in educational institutions.....79